


1. Zahájení valné hromady

Monika Mareková zahajuje valnou hromadu ve Skautském institutu a představuje program.
Hlavním bodem programu bude reportování za roky 2023 a 2024.

Přítomno je 29 členů a členek, jejichž členství bylo ověřeno. VH je usnášeníschopná.

Dále je členstvo seznámeno s hlasovacím systémem: bude se hlasovat pro, proti a jemožnost
se zdržet hlasování.

Optickou většinou bylo schváleno představenstvo ve složení: předseda VH Martin Kryl,
místopředsedkyně VH Veronika Benešová a zapisovatel Hugo Zelenák.

O účast ve volební komisi projevili zájem a potvrzují kandidaturu: ViIlém Tanzer, Kristýna
Zábojníková a Jitka Kotková. Optickou většinou byla volební komise zvolena v tomto složení.

Optickou většinou byl schválen program VH.

Optickou většinou byl schválen Jednací řád VH.

Členstvo je dále informováno o tom, že do dozorčí rady, správní rady a nominační komise lze
kandidovat v průběhu VH do času voleb.

2. Kandidatura do volených orgánů

Do správní rady kandidují 4 osoby Veronika Benešová, Marie Kantorová, Dobroslava
Sehnalová a Monika Mareková. Všechny kandidátky s kandidaturou souhlasí.

3. Představení kandidátek do volebních orgánů

Správní rada

Veronika Benešová

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Kandiduje s tím, že vede dobrovolnickou skupinu v
Brně. Poukazuje na nedostatek dobrovolnictva, a plánuje využít pozici ve Správní radě k
nápravě tohoto nedostatku. Dále mluví o potřebě k zvýšení reprezentace mladších osob v
české Amnesty, což by dle kandidátky výrazně pomohlo s pracovními nedostatky v kanceláři,
či dobrovolnických skupinách.

Kandidátka poté zmiňuje, že by chtěla, aby se Amnesty v budoucnosti více soustředila na
témata, která jsou podstatná pro mladší generace. Mimo jiné zmiňovala i téma LGBT osob.

Martin Kryl: A dokážete v maturitním věku být plnohodnotnou členkou správní rady, a věnovat
tomu dostatečné množství času?



Kandidátka Veronika Benešová: I přesto že to může znít podivně, tak mám v tomto období
mnoho času, a jsem připravena ho co nejvíce věnovat právě Správní radě.

Marie Kantorová

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Kandiduje s tím, že teprve v české Amnesty začíná, a
pouze se zatím účastnila dopisových maratonů psaní dopisů. Tvrdí, že nechce ve Správní
radě iniciovat drastické změny, ale pouze do Správní rady přinést nové obzory, které váže k
vlastním obchodním i politickým zkušenostem.

Dobroslava Sehnalová

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Kandiduje s tím, že už v české Amnesty nějakou dobu
figuruje, a myslí si, že ví, co Správní rada ve svém aktuálním stavu potřebuje, a myslí si že je
schopna tyto potřeby naplnit. Dle ní by seměli dokončit všechny již rozdělané projekty a česká
Amnesty by se nově měla soustředit na mezinárodní orientaci.

Monika Mareková

Potvrzuje kandidaturu do Správní rady. Kandiduje s tím, že v Amnesty, i ve Správní radě již
dlouho figuruje.

Zmiňuje se o tom, že za priority považuje: organizační a finanční stabilizaci Správní rady a
kanceláře, a také boj proti populismu, a zlepšení lidskoprávního vzdělávání.

4. Poděkování

Kristýna Zábojníková jménem kanceláře, Správní rady a dalších děkuje dobrovolnictvu,
aktivistům a aktivistkám za to, že Amnesty věnují svůj čas a uděluje aktivistická členství
nominovaným osobám.

5. Zpráva za kancelář

Pavel Gruber prezentuje zprávu činnosti kanceláře za období od prosince 2023 do srpna 2024.
Zdůraznil, že kancelář stále řešila dobíhající problémy mezi týmem a bývalou ředitelkou.
Přesto tým zůstává profesionální a dosahuje dobrých výsledků i v komplikovaných situacích.

Proběhlo stěhování do nové kanceláře, kde bude nájem ve stejné výši na dalších 5 let. Dále
bylo zmíněno, že se dotáhly přípravy operačního plánu a úspěšně se podala žádost o FIF
grant, který byl vyřízen v krátké době. HRE funguje momentálně bez grantu, ale stále dokáže
úspěšně plnit cíle.

Podařilo se domluvit s Mezinárodním sekretariátem, že Amnesty ČR nebude muset platit
poplatky do Mezinárodního sekretariátu v letech 2024-2025. Také byly zmíněny návštěvy



významných hostů, včetně Oleha Sencova z Ukrajiny a ředitelů Amnesty z Bulharska a
Ukrajiny.

Následně se prezentovaly úspěšné advokační aktivity, jako například iniciativy v oblasti
legislativy o znásilnění a zbraňové legislativě. Pavel Gruber dále upozornil na úspěšné vydání
IAR 23 a přípravu české AR. Do týmu se vrátila Martina Pařízková a zlepšila se tak viditelnost
Amnesty v médiích. Po třech letech se uskutečnil průzkum spokojenosti zaměstnanců.
Organizace v roce 2023 řešila také problémy s digitální podporou a blacklistem domény
amnesty.cz, profil na platformě Facebook české Amnesty je stále v ohrožení. Byla
zaznamenána úspěšná realizace několika kampaní, včetně těch na téma práva na protest,
klimatu a tématiky Pride. Spot české Amnesty byl 3x nominován na ocenění Berlin
Commercials.

Mezi největší výzvy Amnesty ČR patří nedostatek zdrojů, což vede k restrukturalizaci a
propouštění zaměstnanců. Další významnou výzvou je riziko komunikace o izraelsko-
palestinském konfliktu v českém prostředí. Chybějící procesy, datové analýzy a neúplné audity
z let 2019-2022 byly identifikovány jako další rizika. Diskutovalo se také o možné podpoře se
zahraničními kancelářemi.

Amnesty ČR byla v uplynulém roce vidět také v médiích a také v České televizi a jiných
mediích. Také byla spuštěna kampaň v rámci zahájení Gaming World Cupu v Rihádu kampaň
ov Saudské Arábii. Týkala se sportwashingu a problémech lidských práv v Saudské Arábii.
Uskutečnilo se 106 vzdělávacích programů pro 2 546 žáků, a kromě nich i další vzdělávací
programy jako například živá knihovna na Pride. Za poslední rok se zorganizovala letní i zimní
škola lidských práv, Amnesty kurz na univerzitě Palackého (vzdělávání budoucích učitelů), či
školení pro nové živé knížky. HRE se věnovalo aplikaci True story o tématech sexuálního
násilí, transgender nebo, bezdomovectví a násilí.

Aktuálně se Amnesty snaží o obnovu skupin (v současnosti Praha, Brno, Hradec Králové).
Nastává i snižování úvazku v aktivismu, primárně budou aktivismu sloužit dobrovolnické
skupiny. Byla vyslána zástupkyně dobrovolnictvímládeže na Global Assembly Evropské fórum
v Boloni. Fundraisingová činnost organizace se stabilizovala, přičemž tým telefundraisingu má
šest stálých zaměstnanců. Byla ukončena spolupráce s externím callcentrem. Také se začali
řešit velcí donoři a závěti. Nově se 0,4 úvazku věnuje HR a wellbeingu interně pro
zaměstnance. Nastaven je i nový systém ročních cílů a koncepce péče o zaměstnance.

6. Zpráva Správní rady

Monika Mareková prezentuje zprávu činnosti Správní rady. Kromě stabilizace kanceláře se
řešily, a byly úspěšné i jiné aspekty úkolů rady jako vyrovnaný rozpočet 2024 a dokončení



auditu 2019. Dokud nemáme audity tak na mezinárodní úrovni nemáme hlasovací právo, tento
rok se povedla výjimka a hlasovací právo jsme získali.

Uskutečnil se průzkum spokojenosti zaměstnanců, který byl vyhodnocen v květnu 2024. Byl
vytvořen akční plán a zahájeny práce na wellbeingu, při čemž Jiří Bejček se stal wellbeing
manažerem. Vznikla nová spolupráce s mládežnickou delegátkou Veronikou Benešovou.
Monika Mareková zmiňovala efektivní spolupráci s ředitelem a zároveň se členstvem.

Zástupkyně Správní rady se účastnily více mezinárodních fór: Evropské fórum, valné
shromáždění Rakouska a globální valné shromáždění. Na globálním valném shromáždění se
řešila krize mezinárodní správní rady a hlasování o odvolání jako celku, které nakonec nebylo
schválené.

Dobroslava Sehnalová prezentuje finanční zprávu. V roce 2023 organizace vykázala ztrátu ve
výši 703 tisíc Kč. Klesl počet pravidelných dárců z 4219 ke konci roku 2022 na 3683 ke konci
roku 2023.

Základní ukazatele za leden-srpen 2024: Příjmy dosáhly 7 845 tisíc Kč, náklady 10 033 tisíc
Kč a počet pravidelných dárců zůstává stejný (3895 ke konci srpna 2024). Výhled ke konci
roku 2024: Předpoklad výše nákladů je 15 523 tisíc Kč, což je o 1826 tisíc Kč více než v roce
2023 což je 13 % růst (inflace je 2,4 %). Růst nákladů je mnohem vyšší než inflace. Potřebné
je odhlašovat, Valná hromada hlasuje, že bere na vědomí neauditovaný hospodářský výsledek
za roku 2023 ve výši 703 tisíc Kč. Všichni účastníci hlasovali pro.

8. Zpráva Dozorčí rady

Dozorčí rada se účastnila většiny zasedání správní rady. Následně vydala několikastránkovou
zprávu, kde byly zmíněny i významné změny v kanceláři. Ve zprávě je zahrnut celý rok 2023
a 8 měsíců z roku 2024. Jsou v ní i doporučení pro další období, kdy je cílem generace financí
přímo od Amnesty ČR (granty, fundraising), spíše než získávat peníze od ostatních
zemí/sekcí.

9. Hlasování o zprávách

Valná hromada bere na vědomí Zprávu činnosti kanceláře. Zpráva byla přijata.

Valná hromada bere na vědomí Zprávu Správní rady. Zpráva byla přijata

Valná hromada bere na vědomí Zprávu Dozorčí rady. Zpráva byla přijata



10. Hlasování do volených orgánů

Martin Kryl představil způsob hlasování do dozorčí a správní rady. Hlasy mají být odevzdány
do urny do konce polední pauzy.

Martin Kryl shrnuje výsledky voleb. Všechny kandidátky byly zvoleny.

Do Správní rady: Monika Mareková byla zvolena počtem 28 hlasů, Dobroslava Sehnalová byla
zvolena počtem 28 hlasů, Veronika Benešová byla zvolena počtem 26 hlasů a Marie
Kantorová byla zvolena počtem 24 hlasů.

11. Přednáška: Humanitární situace na Ukrajině

Přednášku o humanitární situaci, a životě na Ukrajině přednesl host valné hromady Petr
Winkler z ACTED Shelter Program.

Petr Winkler zmiňuje 4 základní principy humanitární pomoci: neutralita, lidskost, nezávislost
a nepředpojatost. Líčí, že na jihu a ve velkých městech potřebují na Ukrajině nejvíce
humanitární pomoci. Za hlavní problémy implementace humanitárních projektů považuje
vojenský nábor občanů a podminování měst. Dále mluvil o Greenpeace na Ukrajině, který byl
primárně založen kvůli environmentálním hrozbám. Tvrdí, že hledání korupce mezi
humanitární pomocí je velmi složité.

12. Debata: Zvýšení dobrovolnictví a boje za lidská práva

Jaký je rozdíl mezi aktivistou a dobrovolníkem?

Veronika Benešová: Mezi pojmy nevidím žádný rozdíl, a používám je synonymně.

Měli bychom se více soustředit na mezinárodní, či domácí témata?

Veronika Benešová: Česká Amnesty má výborné mezinárodní výsledky, proto bychom se
neměli soustředit čistě na Českou republiku, i s rizikem snížení popularity české Amnesty.

Mohla by Amnesty uvažovat o zrušení určitých domácích aktivit, jako například účast
na českých pride událostech?

Martin Kryl: Amnesty má tu výhodu, že není čistě stavěna na profesionálech. Oproti ostatním
neziskovým organizacím nám to dává výhodu v tom, že i přesto že všichni spolu na všem
nesouhlasí, tak se vždy dají dohromady do boje proti určitému bezpráví.



Veronika Benešová: I přesto že bývají události pride poměrně komerčními záležitostmi, tak
jsou a budou formou protestu, o čemž také svědčil letošní transparent na pražském pride “
Pride je protest! ”.Musíme brát důraz na to, že queer komunity v naší zemi stále čelí bezpráví.

Dobroslava Sehnalová: Neměl by se z každého dobrovolníka automaticky stát i člen, když
dobrovolníci mají pro organizaci větší podstatu, než někteří členi?

Pavel Gruber: To bohužel nelze kvůli tomu, že dobrovolníkem se může stát každý, ale mohli
bychom uvažovat nad tím, že na příští valnou hromady pozveme více dobrovolníků.

13. Představení nového složení Správní a Dozorčí rady

Správní rada

Monika Mareková – předsedkyně, Kristýna Mareková – místopředsedkyně, Veronika
Benešová – členka za skupinky, Dobroslava Sehnalová – pokladní, Marie Kantorová

Dozorčí rada

Markéta Malinková

14. Zakončení valné hromady

Martin Kryl děkuje všem za účast a příspěvky, a ukončuje valnou hromadu.


